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EHUko Udako Ikastaroak Euskal dialektologia • 
Inaki Camino: «Hizkuntza estandarraren eta 
gurearen artean eskualdeko euskara dago» 
'Dialektologiako hamar kontzeptu' azaldu zituen atzo EHUko irakasleak 

Erredakzioa / Donostia 
<II 

Euskal Herriko Unibertsi
tateko Filologia eta Geo
grafia-Historia Fakultate
ko irakasle Inaki Caminok 
Dia/ekt%giako hamar 
kontzeptu klasea eskaini 
zuen atzo Euskal Dialek
tologia ikastaroaren 
barruan. Kontzeptu 
horiek argitzearekin bat, 
dialektoak aztertzeko 
hainbat giltzarri eskain
tzen saiatu zen, bide 
batez euskalkiak hizpide 
hartuz. 

JOSEBA OLA L DE 

Inaki Camino, Euskal Herriko Unibertsitateko irakaslea, artxiboko irudi batean. 

ISOGLOSA, hizkerek izaten 
dituzten aldaketen aldi eta 
eremuak, hizkuntzaren dina
mismoa, gizarte eta hizkun
tza egituraren arteko erla 
zioa ... Kontzeptu horiek guz
tiak ahotan hartuta eskaini 
zuen atzo hitzaldia Inaki 
Caminok. 

Dialektoen berdintze pro
zesuan , alegia dialekto loka
len galtze prozesuan, hizkun
tza estandarrak dialektoak 
bertikalki berdintzen dituela 
esan zuen . «Horrek ez du 
esan nahi hizkeren artean 
harremanik dagoenik , hiz
kuntza estandarraren eta 
gurearen artean eskualdeko 
hizkera baitago, eta horretan 
lagunartekoak oso garrantzi
tsuak dira», azaldu zuen . 

Luzaideko euskarak berezko izaera du 
Dialektologian aurrera egi

teko , besteak beste, hizkun
tzaren dinamismoaz ondo 
jabetu behar dela esan zuen. 
«Hizkuntza mistoak izanez , 
hizkuntza bat aztertzerakoan 
kontuan hartu behar dugu 
hizkuntza horren dinamis
moa . Hizkuntza dinamismo 
askoren barne baitago eta 
dinamismo horrek ez gaitu 
ikaratu behar , dialektoak 
pertsonak komunikatzeko 
erabiltzen baititugw>, esan 
zuen atzoko jardunean Eus
kal Herriko Unibertsitateko 
irakasleak. 

• ATZO euskal dialektolo - euskararekin alderatuz. 

Euskalkien egungo azter
ketari buruz kritika bat egin 
zuen : «Antzinako gipuzkera 
aztertzen dugu eta bekatua 
da egungoa landu gabe 
uztea», esan zuen . «Bestalde, 

gia ri eskainitako ikastaro
an tarte berezia izan zuen 
Nafarroako Unibertsitate 
Publikoko irakasle Patxi 
Salaberrik ere. Luzaideko 
euskara hizpide , haren 
ezaugarri nagusiak na
barmendu zituen , batez 
ere Aizko eta Meskizeko 

ohitura hartu behar dugu 
hizkerak aztertzeaz gain, 
bilakabideak eremu handie
tan aztertzekoa ere», gainera-

Foruko alkatea epaitu dute erreklutatze 
zerrenda ez bidaltzeagatik Gobernu Militarrera 
• Zerrenda bidali zutela eta epaiketako txostenean sartu dutela dio defentsak 

I. Olabarri / Bilbo Foruko Udalak Armadari 
inolako laguntzarik ez emate
ko hartuta duen erabakiari 
buruz galdetu ziotenean , Igor 
Dunabeitiak azpimarratu 
zuen erabaki hori udalbatza
rrak hartu zuela . Udalak 
duen organo nagusiak eraba
kitakoa bete baino ez duela 
egin esan zion fiskalari . 

Bi horietan euskara nafa
rra egiten dela esan zuen, 
eta Luzaiden, berriz, Ipa
rraldekoa, Garazi aldekoa 
hainjustu. 

Bere jardunean kezka 
azaldu zuen , Luzaiden 
euskara galtzen ari den 
susmoa duelako. 

tu zuen. Halaber, Ipar Eus
kal Herriko premiak ere hiz
pide izan zituen atzo Cami
nok. 

Abertzaleek onartu 
egin dute Euskara 
Biziberritzeko Plan 
Nagusia 
Legebiltzarrean 
eztabaidatzea 
• Eusko Jaurlaritzak 

komunikazio bat 
aurkeztuko dio 
Ganberari 

Luis Karlos Garcia / Gasteiz 
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EUSKO LEGEBILTZA
RREKO talde abertzaleek 
onartu egin dute Eusko 
Jaurlaritzak Euskara 
Biziberritzeko Plan Nagu
siari buruzko komunika
zio bat Gasteizko Ganbe
rari bidaltzea, parlamen
tarioek eztabaida dezaten 
aipatutako plangintza 
hori, oposizioak behin eta 
berriz eskatu bezalaxe. 

Plan Nagusia Parlamen
tura igortzeko eskatuz 
PSE-EEk aurkeztutako 
legez besteko proposame
na aho batez onetsi zuen 
atzo Legebiltzarreko bil
kurak. Ganberako infor
mazio iturrien arabera, 
EAJk, EAk eta EHk alde 
bozkatu zuten , oposizioko 
taldeek «amaigabeko ikur
tzat har ez dezaten» aipa
tutako plangintza adosta
sunik gabe eta dekretu 
hutsez onartu zela , eta, 
era berean, PPk, PSE-EEk 
eta UAk «kolokan jar ez 
dezaten» Euskararen 
Aholku Batzordea bera 
ere. 

Gauzak horrela, hiru 
talde abertzaleek «kome
nikotzat» ikusi dute «poli
tikoki nahiz estrategikoki» 
eztabaida parlamentarioa
ri bide egitea, are gehiago 
EAJk , EAk eta EHk Gan
beran gehiengoa bermatu
ta dutela gogoan izanda. 

<II 
IGOR DUNABEITIA Foruko 
alkatea epaitu zuten atzo Biz
kaiko Probintzia Entzute
gian. Fiskalak urte biko inha
bilitazioa eta 1.800.000 peze
tako isuna (72 .000 libera) 
eskatzen du Igor Dunabeitia
rentzat Espainiako Defentsa 
Ministerioari laguntza uka
tzeagatik . Foruko Udalak 
1997. urtean ez zuela zerbi
tzu militarra egitera joan 
behar zutenen zerrenda bida
li leporatzen diote. 

Hala ere , alkatearen abo
katuek epailearen esku utzi 
zituzten agirien artean dago 
urte horretako Foruko Uda
lak Bizkaiko Gobernu Milita
rrera bidali zuen izenen 
zerrenda. Alkatearen aboka
tuek onartu egin zuten 
zerrenda berandu iritsi zela 
Gobernu Militarrera , baina 
hori arazo administratibo bat 
baino ez zela izan nabarmen
du zuten, eta fiskalaren eska
era gehiegizkotzat jo eta Igor 
Dunabeitia aske uzteko eska
tu zuten. 

Teodoro Alvarez errekluta
tze zentroko orduko buruak 
epailearen aurrean esan 
zuen Foruko Udalarenjarre
rak «eragozpen txiki batzuk» 
baino ez zituela sortu. Igor Dunabeitia eta abokatua, epaiketara sartu aurretik. 
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